

# 上海金融学院学报

SHANGHAI JINRONG XUEYUAN XUEBAO

## 专 稿

当前我国经济发展方式转变进程中的财税政策选择 ..... 马海涛(5)

环境规制与中国对外贸易发展 ..... 强永昌(13)

## 金融理论

主权信用评级问题研究 ..... 赵素萍 赵 飞(21)

## 金融服务

中国金融 IT 的发展研究 ..... 邬德云 杨 文(29)

ECFA 框架下长三角金融一体化的路径探析 ..... 张 红(38)

区域金融与经济发展关系的实证研究

——以泉州市为例 ..... 许毓坤 张庆武(44)

2010年第6期(总第102期)

2010年12月20日出版

### 金融政策

关于构建我国药品不良反应保险救济机制问题的研究 ..... 游 春(49)

### 企业管理

股权结构、公司规模与公司绩效

——基于公司成长性的差异化分析 ..... 顾广贤 王 珂(54)

### 综 述

FDI 与环境污染关系问题的研究综述 ..... 龚晓莺(63)

人民银行内审职能:一个文献综述 ..... 李 博(69)

“智慧金融”科技论坛述评 ..... 胡乃静 元如林 王 霞(75)

《上海金融学院学报》2010年总目录 ..... (78)

# Journal of Shanghai Finance University

No. 6, 2010 ( Series No. 102 )

## Contents

### • *Feature* •

The Fiscal and Tax Policy Chose of Current Shift in Economic Development Process ..... *Ma Haitao* (5)

Environment Regulation and China's External Trade Development ..... *Qiang Yongchang* (13)

### • *Financial Theory Studies* •

Rsearch on Sovereign Credit Rating ..... *Zhao Suping Zhao Fei* (21)

### • *Financial Service* •

Research on Financial IT in China ..... *Wu Deyun Yang Wen* (29)

An Analysis about the Methods of the Financial Integration of the Area of Yangtze River Delta Under the  
ECFA ..... *Zhang Hong* (38)

Empirical Analysis of the Correlation between Regional Finance and Economic Development  
..... *Xu Yukun Zhang Qingwu* (44)

### • *Financial Policy* •

An Analysis of the Adverse Drug Reaction Mechanism of the Insurance Relief ..... *You Chun* (49)

### • *Business Management* •

Ownership Structure, Company Scale and Company Performance  
——Variation Analysis based on Company Growth Potential ..... *Gu Guangxian Wang Ke* (54)

### • *Summary* •

Review on Research of the Relationship between FDI and Environmental Pollution  
..... *Gong Xiaoying* (63)

The Interior Examination and Verification Function of People's Bank——A Document Review  
..... *Li Bo* (69)

Comments on Science and Technology Forum of Wisdom Finance  
..... *Hu Naijing Yuan Rulin Wang Xia* (75)

2010 General Contents of Journal of Shanghai Finance University ..... (78)